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Hacılarımızla Bir Röportaj 

Diyanet Gazetesi 

 

Soru 1 — Bu yılki hac organizasyonunu nasıl buldunuz? 

Soru 2 — Din görevlilerinin hizmetlerin-den memnun kaldınız mı? 

Soru 3 — Gümrük kapılarında güçlük-lerle karşılaştınız mı? 

Soru 4 — Sağlık hizmetlerinden memnun musunuz? 

Soru 5 — Daha önce hacca gittiniz mi? Önceki yıllardaki organize ile bu yılki organize arasında fark var mıdır? 

(Pasaport. Gümrük, Din Hizmeti vb.) 

DOĞAN ŞENTÜRK (TÜCCAR) 

1 — Bu yılki hac organizasyonunu ben şahsen fevkalâde buldum. Zira organi-zasyonun dışında giden özel 

vasıta sahiple-rinin Mekke’de ve Medine’de karşılaşmış oldukları büyük sıkıntıları gözümle gördükten sonra 

organizasyonun ne kadar elzem olduğuna bir kere daha bütün kalbimle inandım. Aynı zamanda diğer İslam 

ülkelerinin hacıla-rının Mekke ve Medine’de sokaklarda yattığını sahipsiz vaziyette büyük sıkıntılar içerisinde 

olduklarını gördüm. Eğer onların da bizim gibi bir organizasyonu olsa idi elbette o sıkıntıyı görmezlerdi. Biz 

Mekke’ye indiğimizde hiç sıkıntı çekmeden daha önceden Diyanet tarafından kiralanmış evlerimize ra-

hatlıkla oturduk. Bu yönden hiç sıkıntımız ol-madı. Bu ve buna benzer bir çok sebeplerden dolayı 

organizasyonun mükemmel olduğunu söyleyebilirim. 

2 — Çok memnunuz. Memnuniyetimizin bir çok sebepleri var. Bir ikisini söylemekle iktifa edeceğim. 

Türkiye’den gelen hacıların büyük bir kısmı Menasıkı Haccı bilmemektedir. Dolayısıyla din görevlisi olmadan 

yapacakları vazifelerinde birçok noksan taraf kalacaktır. Halbuki bizim din görevlilerimiz Esenboğadan uçağa 

bindiğimiz andan itibaren Hacda yapılacak vazifeleri tek tek anlatmağa başladılar. Mekkeye indiğimiz an-dan 

itibaren de din görevlileri guruplarının önüne düşerek bütün vazifeleri noksansız olarak yaptırabilmek için 

azami gayreti sar-fettiler. Bu bakımdan memnunum. Allah razı olsun. 

3 — Gümrük kapılarında pek zorlukla karşılaştık denemez. Hele Esenboğa’da hiç zorluk görmedik. 

4 — Maalesef sağlık hizmetlerin-den memnun değiliz. Biz hacca hareket etmeden önce bize hizmet verecek 

sağlık ekiplerinin grup grup mukaddes topraklara hareket ettiklerini duyduğumuzda çok sevinmiştik. Fakat 

orada maalesef o gruplara değil bir tane doktora bile rastlayamadık. Yanımızda arkadaşlarımızdan biri hasta 

olduğu için devamlı doktor aradık, sağlık ekibi çadırına vardığımız zaman hastayı muayene etmeden evvel, 

şu haplardan ver diyerek bizi savıyor-lardı. Bunun için sağlık hizmetlerinin de Di-yenetin emrine verilerek 

Diyanet tarafından seçilecek inançlı ve görevine düşkün kişilerin seçilmesi hac organizasyonunu tamamlar 

kanısındayım. 

5 — Daha önce hacca gitmedim. Edindiğim intiba bu yıIki organizasyonun başarılı olduğudur. 

MEHMET ÇELİK (TÜCCAR) 

1 — Bu yılki organizasyondan memnunum. 

2 — Çok memnun kaldık. Yalnız hacı arkadaşlarım genellikle yaşlı hacca gidiyorlar hac vazifelerini zorlukla 

yapıyorlar. Bu görevleri yapmakta vekâleten din görev-lilerine düşüyor. Din görevlisi 48 hacı ile tek tek 



uğraşmak zorunda kalıyor. Onun için 20 veya 25 kişiye bir din görevlisinin verilmesini uygun görüyorum. Din 

Görevlisi olmasa hacılarımızın görev yapmaları imkânsızdır. Görevlilerden memnunum. 

3 — Hayır, hiç bir güçlükle karşılaşmadım. 

4 — Hayır, sağlık hizmetlerinin Diyanet vasıtasıyla yapılması bence daha uygundur, böylece organizedeki 

kopukluk önlenmiş olur. 

5 — Hayır gitmedim. Yalnız edindiğim intiba bu yılki organizasyonun daha başarılı olduğudur. Yeni 

tecrübelerle ileriki yıllarda daha mükemmel olacağına inanıyorum. 

ZÜHTÜ ÖZTÜRK 

1 — Çok İyi idi. Organizeden memnunum, iyi hazırlanmıştı. 

2 — Din görevlilerinin hizmetleri iyi idi. Kafilemizde bulunan din görevlileri bizlere karşı görevlerini layıkı 

veçhile yaptılar. 

3 — Gümrük kapılarında hiç bir güçlükle karşılaşmadık. Cidde gümrüğünde din görevlilerimizin talimatlarına 

uyarak hareket ettiğimizden zorluk görmedik. Gümrüğe tabi eşyamda zaten yoktu. 

4 — Sağlık hizmetlerinden mem-nun değilim. Doktor ve sağlıkçı bulunamadı, gittiğimiz zamanda orada bize 

gereği gibi bakmadılar, bazı basit haplarla geçiştirdiler 

5 — Daha önce hacca gitmedim ve giden hacı arkadaşlarımdan öğrendiğime göre bu seneki daha güzel oldu. 

Pasaport işlemleri görevliler tarafından yapıldı, biz bu konuda hiç bir zorlukla karşılaşmadık. 

İSMAİL ÇIKLAÇİFTÇİ (EMEKLİ MEMUR) 

1 — Çok fevkalâde idi. İleriki yıl-larda daha iyi olacağına inanıyorum. 

2 — Din görevlilerinin hizmetlerinden memnunum. Görevlerini gereği gibi yaptılar. 

3 — Hiç bir güçlükle karşılaşmadım. İşlerimizi görevliler takibettiği için biz rahat idik. Zaten ikazlara uyarak 

gümrüğe tabi mal almadığımızdan rahatlıkla geçtik. 

4 — Sağlık hizmetlerinden memnun değiliz. Orada yerlerini bile bulamadık. Giden arkadaşlar da memnun 

olmadıklarını söylediler. 

5 _ Gitmedim. Edindiğim intiba bu yılki organize daha güzel daha da mü-kemmel olduğuna inanıyorum. 

AHMET ÖZHAN 

"Müslümanlığın beş şartından biri olan Hacca gitmek, her inanan kişi için şüphesiz gayelerin en büyüğü, en 

kutsal olanıdır. Ben Kabe’yi tavaf ederken, o güne kadar tatmadığım bir duygu benliğimi sardı. Dünyanın hiç 

bir yerinde aynı gaye ile bu kadar büyük bir insan topluluğunun bir araya gelemeyeceğini kabul ettim. Herkes 

birbirine saygılı.. Yapma-cıksız, renk, dil, ırk farkı gözetmeden bir arada, bir birine kenetlenmişti. 

Orada kaldığımız süre içinde, hiç bir aksilikle karşılaşmadık. Organizasyon mükemmel denecek şekildeydi. 

Yalnız yaşlı hacı adayları, zaman zaman aşırı sıcak yüzünden zor durumlara düşüyorlardı. Tabii bizler de genç 

olarak, hemen onların yardımına koşuyorduk. 

Kısacası her şey mükemmeldi. 

 


